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PROTOKÓŁ Nr 0012.8.7.2013 
z posiedzenia  Komisji Rewizyjnej 

w dniu 13 maja  2013r.  
 

Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A  UM. 
Czas posiedzenia:  godz. 11.00.-12.05 
 
W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście, zgodnie                   
z załączonymi listami obecności. W posiedzeniu nie uczestniczyła Radna Iwona 
Rosińska – usprawiedliwiona.  
 
Porządek obrad 

 

1. Otwarcie posiedzenia 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Sprawy bieżące: 

• Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój podjętych w 
2012 roku oraz aktów prawa miejscowego 

• Projekt uchwały  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta za 2012 rok wraz ze sprawozdaniem  z wykonania budżetu Miasta 
za 2012 rok, 

• Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój,  

• Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

• Projekt uchwały zmiany uchwały Nr XV.191.2012 Rady Miasta Jastrzębie-
Zdrój z dnia 20 grudnia 2012 roku w sprawie  budżetu Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2013 rok,  

• Pismo dotyczące uzasadnienia do uchwały Nr III.25.2013 z dnia 
28.02.2013 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora SP nr 
17 w Jastrzębiu-Zdroju, 

• Pismo Niezależnej Inicjatywy Mieszkańców,  
• Pismo spółdzielni Mieszkaniowej Jas-Mos w sprawie gospodarowania 

odpadami komunalnymi, 
• Pismo Spółdzielni Mieszkaniowej Nowej w sprawie gospodarowania 

odpadami komunalnymi, 
• Pismo Górniczej Spółdzielni Budownictwa Mieszkaniowego w sprawie 

realizacji przez spółdzielnię obowiązków związanych z realizacją ustawy o 
utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 

4. Wolne głosy i wnioski 
5. Przyjęcie protokołu z dnia 15 kwietnia 2013 r.  
6. Zakończenie posiedzenia  
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Ad. 1. 
 
Otwarcie posiedzenia.  
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Witold Kosiorek otworzył posiedzenie. Powitał 
zaproszonych na posiedzenie gości oraz członków komisji.  
 
Ad. 2. 
 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami za – 5, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
0. 
 
Ad. 3 
 
Sprawy bieżące: 
 

• Sprawozdanie z realizacji uchwał Rady Miasta Jastrzębie-Zdrój podjętych w 
2012 roku oraz aktów prawa miejscowego, 

 
Sekretarz Miasta Grzegorz Dulemba zapoznał członków komisji ze 
sprawozdaniem z realizacji uchwał. 
 
Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Tarasiewicz Janusz 
 - Chciałem zapytać o wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 25 października 2010 r. 
Wniosek nie został uchylony. Chodzi o pasaże podziemne i wyegzekwowanie od 
byłego dzierżawcy przynajmniej partycypacji w kosztach. Decyzja Rady Miasta do 
dziś nie była uchylona. Co się dzieje z wnioskiem? 
 
Sekretarz Miasta 
 - Trudno mi teraz odpowiedzieć.  
 
Tarasiewicz Janusz 
 - Jeżeli jest wniosek mówiący o uchyleniu  to należało wprowadzić go pod 
obrady Rady Miasta a następnie  przegłosować.  Wówczas jako jeden z 
wnioskodawców Sesji Nadzwyczajnej pod koniec kadencji 2010 takiego wniosku 
nie składałem.  
 

• Projekt uchwały  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Miasta za 2012 rok wraz ze sprawozdaniem  z wykonania budżetu Miasta 
za 2012 rok, 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 3, przeciw – 0, wstrzymujących się - 3 
 

• Projekt uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Prezydenta Miasta 
Jastrzębie-Zdrój,  
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej  o udzielnie absolutorium.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
2. 
 

• Projekt uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 
Jastrzębie-Zdrój, 

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta Dariusz 
Holesz. Poinformował, że proponuje się zmienić Wieloletnią Prognozę Finansową 
w celu: dostosowania do zmienianej uchwały w sprawie budżetu Miasta na 2013 
rok, zaktualizowania danych w zakresie przedsięwzięć wieloletnich oraz 
zaktualizowania prognozowanych budżetów kolejnych lat spowodowanych 
zmianami budżetu roku 2013. 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
2. 
 

• Projekt uchwały zmiany uchwały Nr XV.191.2012 Rady Miasta Jastrzębie-
Zdrój z dnia 20 grudnia 2012 roku w sprawie  budżetu Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2013 rok,  

 
Wyjaśnień do przedstawionego projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta Dariusz 
Holesz. Poinformował, że proponuje się zwiększyć plan dochodów bieżących z 
tytułu odszkodowania w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa o kwotę  12 283 
067 zł. Dochód ten dotyczy odszkodowań przyznanych na rzecz Miasta 
Jastrzębie-Zdrój z tytułu przejęcia na rzecz Województwa Śląskiego (na 
podstawie decyzji Wojewody Śląskiego z dnia 31.12.2008r. Nr 
IF/III/5340/2/15/08 o ustalenie lokalizacji drogi publicznej tj. „Przebudowa 
wiaduktu wraz z drogami dojazdowymi w ciągu drogi 933 w Jastrzębiu-Zdroju”) 
prawa własności lub prawa użytkowania wieczystego nieruchomości stanowiących 
wcześniej własność Miasta lub będących w użytkowaniu wieczystym Miasta. 
 Proponuje się zwiększyć plan dochodów bieżących z tytułu opłat za media w 
dziale 853 – Pozostałe zadania z zakresu polityki społecznej o kwotę  27 950 zł. 
W budynku znajdującym się przy ul. Szkolnej 1 znajdują się dwie jednostki 
organizacyjne Miasta - Dom Nauki i Rehabilitacji oraz Zespół Szkół Nr 10. DNiR 
jako zarządca budynku ponosi wszystkie koszty związane z mediami i otrzymuje 
od ZS NR 10 odpowiednie środki finansowe tytułem partycypacji w kosztach.  
W związku z otrzymanym odszkodowaniem za szkodę komunikacyjną zwiększa 
się dochody bieżące w dziale 853 – Pozostałe zadania z zakresu polityki 
społecznej, o kwotę 2 615 zł. 
Proponuje się zwiększyć wydatki majątkowe o kwotę 12 699 258 zł w dziale 
100 – Górnictwo i kopalnictwo, rozdziale 10001 – Górnictwo węgla kamiennego 
na realizacją przedsięwzięcia wieloletniego Nr 000-000-007-300 „Przebudowa 
wiaduktu wraz z drogami dojazdowymi w ciągu drogi 933 w Jastrzębiu Zdroju - 
pw związane z realizacją programów i zadań majątkowych”, w związku 
z koniecznością zabezpieczenia środków na wypłatę odszkodowań z tytułu zajęcia 
nieruchomości dla Gminy Jastrzębie-Zdrój w kwocie 12 283 067 zł i Skarbu 
Państwa w kwocie 416 191 zł. 
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W związku niewykorzystaniem w 2012 roku planu wydatków majątkowych w 
wysokości 45 000 zł planowanych na realizacją przedsięwzięcia wieloletniego Nr 
000-000-185-300 „Układ telemetrii sterowniczej” proponuje się zabezpieczyć  
plan na realizację tego zadania w roku bieżącym poprzez zwiększenie o tę samą 
kwotę planu wydatków majątkowych w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa, 
rozdziale 70001 – Zakłady gospodarki mieszkaniowej. Zadanie obejmuje 
dostawę, instalację i wdrożenie programu komputerowego do obsługi systemu 
telemetrii i integralnego zarządzania energią w budynkach. 
W związku z koniecznością unieważnienia pierwszego przetargu na wykonanie 
przebudowy kompleksu boisk przy Zespole Szkół Nr 1 i powtórzeniem procedury 
przetargowej, rozpoczęcie prac budowlanych ulegnie opóźnieniu i z pewnością 
planowany na 2013 rok termin zakończenia realizacji przedsięwzięcia 
wieloletniego Nr 000-000-159-300 „Budowa i modernizacja boisk” nie zastanie 
dotrzymany. Proponuje się zatem zmniejszyć plan wydatków majątkowych  
zabezpieczony na realizację tego przedsięwzięcia w dziale 801 – Oświata i 
wychowanie, rozdziale 80120 – Licea ogólnokształcące o kwotę 1 500 000 zł i 
przesunąć środki na rok 2014.  
W związku z prośbą Dyrektora WSS  Nr 2 w Jastrzębiu-Zdroju, dotyczącą zakupu 
na użytek oddziału Gastrologiczno-Wewnętrznego (Pracownia Endoskopowa)-
Panendoskopu (50 000 zł) oraz Wózkowanny na użytek Izby Przyjęć (9 000 zł) 
proponuje się zwiększyć wydatki majątkowe o kwotę 59 000 zł w dziale 851 – 
Ochrona zdrowia, rozdziale 85149– Programy polityki zdrowotnej. 
Proponuje się zwiększyć plan wydatków bieżących w dziale 853 – Pozostałe 
zadania w zakresie polityki społecznej, rozdziale 85333 – Powiatowe urzędy 
pracy o kwotę 25 991 zł, w tym: 
-      23 376 zł to środki na utrzymanie Powiatowego Urzędu Pracy, które 
wcześniej spożytkowano na zabezpieczenie wkładu własnego w realizacji projektu 
„Profesjonalny Urząd III” (wynagrodzenia i składki od nich naliczane 21 787 zł, 
wydatki związane z realizacją zadań statutowych 1 589 zł), 

-      2 615 zł to środki na naprawienie uszkodzonego samochodu. 
 
Toborowicz Anna 
 - Proszę powiedzieć ile zgłosiło się firm do przetargu na boisko w ZS nr 1? 
 
Holesz Dariusz 
 - 2 lub 3 firmy. Najniższa oferta o 1 mln. 200 tys. zł była większa od 
zaplanowanej.  
 
Toborowicz Anna 
 - Kiedy odbędzie się kolejny przetarg? 
 
Holesz Dariusz 
 - Liczymy na to, że część wydatków będzie w tym roku ponoszona a pozostałe 
wydatki w przyszłym roku.  
 
Kosiorek Witold 
 - Jaki jest zakres remontu? 
 
Holesz Dariusz 
 - Problem jest z nawierzchnią poliuretanową , która jest bardzo droga.  
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Franek Franciszek 
 - Nawierzchnia poliuretanowa powinna tanieć. Czy my będziemy dokładać kwotę 
1 mln. 200 tys. zł. ? 
 
Holesz Dariusz 
 - Projekt będzie ograniczony o pewne elementy.  
 
Franek Franciszek 
 - Czy jest możliwość etapowego wykonania boiska? 
 
Dariusz Holesz 
 - Nie ma takiej możliwości. Będzie ogłoszony jeszcze jeden przetarg.  
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za – 4, przeciw – 0, wstrzymujących się – 
2. 
 

• Pismo dotyczące uzasadnienia do uchwały Nr III.25.2013 z dnia 
28.02.2013 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Dyrektora SP  
nr 17 w Jastrzębiu-Zdroju, 

 
Toborowicz Anna 
 - W ubiegłym tygodniu odbyło się dodatkowe posiedzenie Komisji Edukacji. W 
posiedzeniu uczestniczył Dyrektor Szkoły, Rada Rodziców oraz nauczyciele. 
Odbyły się negocjacje. Moim zdaniem sytuacja zmieni się na plus. Każdy miał 
prawo wypowiedzenia się. Debata trwała dość długo. Na zakończenie Komisji 
przewodniczącą Rady Rodziców podziękowała, że odbyło się posiedzenie Komisji 
Edukacji i stwierdziła, że musi dojść do porozumienia. Pan Dyrektor taką samą 
opinię wyraził.  
 
Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  
 

• Pismo Niezależnej Inicjatywy Mieszkańców,  
 
Wszyscy Radni otrzymali w/w pismo.  
 
Roman Foksowicz 
 - Nie podejmujemy żadnych działań związanych z pismem? Temat jest nadal 
otwarty. Kontrola jest rozpoczęta. Ostatni projekt uchwały w sprawie kontroli nie 
został przyjęty przez RM. Prezydent neguje podstawę kontroli proponując 
zakończenie na takim etapie jakim jest czyli sporządzenie protokołu z tego 
materiału jaki mamy jednocześnie negując możliwość prowadzenia dalszej 
kontroli. Moim zdaniem występuje niechęć do naprawienia błędu prawnego, który 
powstał w momencie przyjęcia wniosku o zlecenie kontroli. Nie rozumiem 
wypowiedzi prawników UM, którzy byli w momencie przyjęcia wniosku na Sesji. 
Co dalej z tą sprawą? 
 
Tarasiewicz Janusz 
 - Przypomnę, że mówimy o dużych środkach. Jest wypłacone odszkodowanie w 
kwocie 13 tys. zł. Na tym etapie jest mowa o finansach, które obciążają budżet 
miasta.  
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Kosiorek Witold 
 - Rada nie wyraziła zgody na dalsze procedowanie poprzez nie przyjęcie 
uchwały. Na Sesji wyraźnie mówiłem, że nie widzę sensu żebyśmy jako Komisja 
Rewizyjna analizowali sytuację, która miała miejsce w 2011 roku. Popierałem jak 
najszybsze wyjaśnienie sytuacji z uczniami. Co my teraz możemy zrobić? 
 
Tarasiewicz Janusz 
 - Doszedł skutek finansowy. Czekaliśmy jakie będą wyroki Sądu.  
 
Roman Foksowicz 
 - Jest przyjęty wniosek o zlecenie kontroli przez Radę Miasta, który do dziś nie 
jest rozstrzygnięty. Włożyliśmy dużo pracy w dotychczasową kontrolę. Powstały 2 
lub 3 projekty uchwał w sprawie naprawienia błędu prawnego niestety żadna z 
tych uchwał nie otrzymała poparcia w Radzie Miasta. Może Prezydent 
zaproponuje projekt uchwały, który odpowiadał by jego wizji naprawienia tego 
problemu.  
 
Witold Kosiorek 
 - Jaka jest Pana propozycja? 
 
Roman Foksowicz 
 - Nie mam gotowego rozwiązania. Powinniśmy się wspólnie zastanowić co z tym 
zrobić.  
 
Andrzej Matusiak 
 - Co Państwo zrobiliście przez 13 miesięcy? Prosiłem o informacje co w sprawie 
zostało stwierdzone. Przez 13 miesięcy nie potrafiliście Państwo zakończyć 
kontroli.  
 
Roman Foksowicz 
 - Materiały były przekazywane z dużym opóźnieniem w czasie.  
 
Toborowicz Anna 
 - Proszę podać konkretną propozycję co w tej sprawie dalej robić. 
Przedyskutujemy czy dalsze kontrolowanie ma sens.  
 
Kosiorek Witold 
 - W czerwcu 2011 roku został przegłosowany wniosek o kontrolę. W sierpniu 
2012  roku poprzedni skład zespołu kontrolnego przedstawił ponad 50 pytań w 
tej sprawie. Na sesji wrześniowej Rada zaczęła mieć wątpliwości nas sensem 
dalszej kontroli.  
 
Tarasiewicz Janusz 
 - W trakcie kontroli zawsze wychodzą jakieś sprawy. Po to jest zespół kontrolny, 
żeby wnioskować jeżeli pojawiają się w obszarze kontrolowanym jakieś 
wątpliwości. Przygotuję skargę na opinie prawne przygotowane przez obsługę 
prawną UM. Skargę skieruje do Wojewody. Kto będzie chętny zachęcam do 
podpisu skargi. Chciałbym skonfrontować opinie prawne UM z opinią Wojewody.  
 
Kosiorek Witold 
 - Rada podjęła decyzję. Rozumiem, że Pan Radny skargę wystosuje. 
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Franek Franciszek 
 - Rozumiem, że Rada Miasta nie chce się dowiedzieć  jak sprawa wygląda.  
 
Komisja omówiła pismo i przyjęła do wiadomości.  
 

• Pismo spółdzielni Mieszkaniowej Jas-Mos w sprawie gospodarowania 
odpadami komunalnymi, 

 
Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  

 
• Pismo Spółdzielni Mieszkaniowej Nowej w sprawie gospodarowania 

odpadami komunalnymi, 
 

Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  
 
• Pismo Górniczej Spółdzielni Budownictwa Mieszkaniowego w sprawie 

realizacji przez spółdzielnię obowiązków związanych z realizacją ustawy o 
utrzymaniu czystości i porządku w gminach, 

 
Komisja przyjęła pismo do wiadomości.  
 
Janusz Tarasiewicz 
 - Zagrożeniem jest to co było zapowiadanie przy nie uwzględnianiu wniosków 
stron. Jest zagrożenie, że nie będzie dalszej współpracy i nie zostaną złożone 
deklaracje.  
 
Witold Kosiorek 
 - Wdrożone będą sankcje przewidziane w ustawie.  
 
Janusz Tarasiewicz 
 - Ustawa tych sankcji nie przewiduje w odniesieniu do administratorów tylko do 
właścicieli nieruchomości.  
 
Witold Kosiorek 
 - W imieniu właścicieli występuje administrator. Ustawa jest niezręcznie 
napisana i musimy jako obywatele ją realizować.  
 
Ad. 4 
 
Wolne głosy i wnioski 
 
Komisja nie zgłosiła żadnych wniosków.  
 
 
Ad. 5 
 
Protokół z dnia 15 kwietnia 2013 rok został przyjęty głosami: za – 5, przeciw – 0, 
wstrzymujących się – 0. 
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Ad. 6 
 
Zakończenie posiedzenia 
 
Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim za przybycie po czym zakończył 
posiedzenie.  
 
Protokołowała     Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  
Monika Dulewicz      WITOLD KOSIOREK  
 
 
 
 
 
 

 


